
PROTOKÓŁ 
Komisji Samorządu  

z dnia 17 grudnia 2024 r. 
 

 Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, 
Sekretarz Alicję Hoppen-Anyszko, skarbnika Danutę Hekawę oraz przybyłych na posiedzenie 
radnych. Poinformował, że na stan 15 radnych, obecnych jest 13 osób (lista obecności 
w załączeniu). Następnie przedstawił porządek posiedzenia, do którego poprosił 
o wprowadzenie dodatkowych projektów uchwał w sprawie: 
-  nadania nazw ulicom, 
- poparcia petycji Gminy Miasto Zakopane z dnia 26 września 2024 r.  
W wyniku głosowania porządek został zmieniony i przedstawia się następująco: 
1. Omówienie autopoprawek do projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy 

Skąpe na rok 2025.  
2. Omówienie autopoprawek do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2025-2029. 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Skąpe na 2025 rok, 

b) wyznaczenia miejsc prowadzenia handlu przez rolników i ich domowników oraz 

przyjęcia regulaminu, 

c) nadania nazw ulicom, 

d) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego, 

e) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego, 

f) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego, 

g) o zmianie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu, 

h) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok, 
i) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2024-2029, 
j) poparcia petycji Gminy Miasto Zakopane z dnia 26 września 2024 r. 

4. Przyjęcie planu pracy Komisji Samorządu na 2025 r.  
5. Sprawy różne.  
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia w dniu 21.11.2024 r.  
7. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. 1 Omówienie autopoprawek do projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej 
Gminy Skąpe na rok 2025 
 Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 
uchwały budżetowej Gminy Skąpe na rok 2025 (w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 

Ad. 2 Omówienie autopoprawek do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2025-2029. 
 Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2025-2029 (w załączeniu 
do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 3 Zaopiniowanie projektów uchwał. 
a) Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Skąpe na 2025 rok. Do przygotowanego planu radni 
nie wnieśli zastrzeżeń i w wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i skierowała go pod obrady sesji. 

b) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 
miejsc prowadzenia handlu przez rolników i ich domowników oraz przyjęcia regulaminu. 
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Poinformowała, że mimo obowiązku, nasza rada nie przyjęła takiej uchwały.  Zgodnie 
z zapisami ustawy o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i 
ich domowników osobami uprawnionymi do handlu jest rolnik lub domownik czyli osoba 
bliska rolnikowi, która: ukończyła 15 lat, pozostaje z rolnikiem we wspólnym 
gospodarstwie domowym lub zamieszkuje na terenie jego gospodarstwa rolnego albo w 
bliskim sąsiedztwie, stale pracuje w tym gospodarstwie rolnym i nie jest związana z 
rolnikiem stosunkiem pracy. Natomiast produkty rolne lub spożywcze, które można 
sprzedawać s oparciu o ww. uchwałę to produkty wymienione w załączniku I do Traktatu 
o funkcjonowaniu Unii Europejskiej, runo leśne i dziczyzna, a także produkty przetworzone 
z przeznaczeniem do spożycia z wykorzystaniem produktów wymienionych w załączniku 
I do Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej, runa leśnego lub dziczyzny. Na 
podstawie ustawy o podatkach i opłatach lokalnych osoby handlujące na podstawie 
niniejszej uchwały są zwolnione z opłaty targowej, a Rada gminy ma wyznaczyć miejsca 
handlu  i określić regulamin. Sekretarz zapytała czy poza tzw. ryneczkiem w m. Cibórz, są 
na terenie giny inne miejsca, gdzie taki handel się odbywa.  
Radny Mariusz Kuźmicz zastanawia się w jaki sposób będzie przebiegała weryfikacja czy 
dana osoba jest rolnikiem lub członkiem rodziny rolnika.  
Sekretarz Alicja Hoppen-Anyszko nie ma póki co wiedzy jak ta weryfikacja ma wyglądać, 
być może na podstawie zaświadczenia.  
Ponieważ radni nie wskazali innych miejsc do prowadzenia handlu przez rolników i ich 
domowników, Przewodniczący Komisji poddał pod zaopiniowanie przedłożony projekt 
uchwały, uwzględniający tylko tzw. ryneczek w Ciborzu. W wyniku głosowania Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i skierowała go pod obrady sesji. 

c) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie nadania 
nazw ulicom. Poinformowała, że z uwagi na niezakończony proces związany 
z propozycjami nazw ulic w m. Łąkie, postanowiliśmy rozdzielić te dwie miejscowości i dla 
Niesulic nadać nazwy dwóm ulicom.    
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

d) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego. Wyjaśniła, że Gmina Skąpe po 
wykonaniu inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej na ul. Słonecznej wraz z 
przebudową skrzyżowania w m. Ołobok”, przekaże nieodpłatnie dla Powiatu środek trwały 
w postaci przebudowanego skrzyżowania.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz poinformował, że zjazd z nowo wybudowanego 
ronda z m. Rokitnica w kierunki Ciborza jest dość niebezpieczny z uwagi na głęboki róe) na 
poboczu. Radny zastanawia się nad zasadnością zamontowania barierki. 
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko przy okazji tego tematu dopowiedziała, że ze strony 
Starostwa Powiatowego jest sugestia, aby to Gmina Skąpe zagospodarowała rondo, poprzez 
nasadzenia.  
e) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego. Wyjaśniła, że Gmina Skąpe po 
wykonaniu inwestycji pn. „Przebudowa dróg gminnych w m. Kalinowo”, przekaże 
nieodpłatnie dla Powiatu środek trwały w postaci przebudowanych skrzyżowań.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

f) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego. Wyjaśniła, że Gmina Skąpe po 
wykonaniu inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej zlokalizowanej na dz. ewid. nr 11/4 
wraz z utwardzeniem powierzchni gruntu na dz. ewid. nr 11/3 w m. Zawisze”, przekaże 
nieodpłatnie dla Powiatu środek trwały w postaci przebudowanych skrzyżowań.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 
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g) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok. Wyjaśniła, że w podjętej już uchwale 
skorygować należy literówkę w zakresie terminu spłaty odsetek od obligacji. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i 
skierowała go pod obrady sesji. 

h) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok. 
Projekt po stronie dochodów przewiduje następujące zmiany: 
- w dziale „Gospodarka mieszkaniowa” w rozdziale „Gospodarka gruntami 
i nieruchomościami” w ramach paragrafu „Wpływy z pozostałych odsetek” zwiększa się 
dochody o 1 200,00 zł; 
- w dziale „Gospodarka mieszkaniowa” w rozdziale „Gospodarowanie mieszkaniowym 
zasobem gminy” w ramach paragrafu „Wpływy z pozostałych odsetek”  zwiększa się 
dochody o 1 000,00 zł;  
- w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” w rozdziale „Straż 
gminna (miejska)” w ramach paragrafu „Wpływy z tytułu grzywien, mandatów i innych kar 
pieniężnych od osób fizycznych”  zwiększa się dochody o 3 000,00 zł;  
- w dziale „Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem” w rozdziale 
„Udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa” w ramach paragrafu 
„Wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych”  zwiększa się dochody o 281 
017,00 zł;  
- w dziale „Różne rozliczenia” w rozdziale „Uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek 
samorządu terytorialnego” w ramach paragrafu „Środki na uzupełnienie dochodów gmin”  
wprowadza się dochody w kwocie 938 621,00 zł; 
- w dziale „Oświata i wychowanie” w rozdziale „Szkoły podstawowe” w ramach paragrafu 
„Wpływy z różnych opłat”  wprowadza się dochody w kwocie 27,00 zł; 
- w dziale „Rodzina” w rozdziale „Wspieranie rodziny” w ramach paragrafu „Środki 
z Funduszu Pracy otrzymane na realizację zadań wynikających z odrębnych ustaw”  
wprowadza się dochody w kwocie 30.174,52 zł (Asystent rodziny);  
- w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” w rozdziale „Pozostała działalność” 
w ramach paragrafu „Wpływy z różnych dochodów” zwiększa się dochody o 3 000,00 zł; 
- w dziale „Rolnictwo i łowiectwo” w rozdziale „Infrastruktura wodociągowa wsi” w ramach 
paragrafu „Środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych” większa się dochody o 30 860,93 zł;  
- w dziale „Gospodarka mieszkaniowa” w rozdziale „Gospodarka gruntami 
i nieruchomościami” w ramach paragrafu „Wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa 
własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości” zmniejsza się dochody 
o 776 285,93 zł;  
- w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” w rozdziale „Ochrona zabytków 
i opieka nad zabytkami” w ramach paragrafu „Środki z Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów 
inwestycyjnych związanych z przeciwdziałaniem COVID-19”  zmniejsza się dochody o 684 
040,00 zł;  
- w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” w ramach paragrafu 
„Środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 
na realizację zadań inwestycyjnych” zmniejsza się dochody o 854 398,85 zł;  
Projekt po stronie wydatków przewiduje następujące zmiany: 
- w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” w rozdziale 
„Ochotnicze straże pożarne” w ramach paragrafu „Różne wydatki na rzecz osób 
fizycznych ”  zwiększa się wydatki o 10 000,00 zł; 
- w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” w rozdziale „Straż 
gminna (miejska)” w ramach paragrafu „Wynagrodzenia osobowe pracowników”  
zwiększa się wydatki o 7 000,00 zł;  
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- w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” w rozdziale „Straż 
gminna (miejska)” w ramach paragrafu „Składki na ubezpieczenia społeczne” zwiększa 
się wydatki o 1 200,00 zł;  
- w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” w rozdziale „Straż 
gminna (miejska)” w ramach paragrafu „Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 
Solidarnościowy”  zwiększa się wydatki o 200,00 zł;  
- w dziale „Oświata i wychowanie” w rozdziale „Przedszkola ” w ramach paragrafu „Wpłaty 
gmin i powiatów na rzecz innych jednostek samorządu terytorialnego oraz związków gmin, 
związków powiatowo-gminnych, związków powiatów, związków metropolitalnych na 
dofinansowanie zadań bieżących” zwiększa się wydatki o 20 000,00 zł;  
- w dziale „Rodzina” w rozdziale „Wspieranie rodziny” w ramach paragrafu 
„Wynagrodzenia osobowe pracowników” (dotyczy zadania wynagrodzenie OPS asystent 
rodziny) zwiększa się wydatki o 30.174,52 zł; 
- w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale „Oświetlenie ulic, 
placów i dróg” w ramach paragrafu „Zakup energii” (dotyczy zadania zuż. en. el.) zwiększa 
się wydatki o 20 000,00 zł; 
- w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale „Pozostała 
działalność” w ramach paragrafu „Zakup usług pozostałych” (dotyczy zadania Odbiór 
i zagosp. odpadów) zwiększa się wydatki o 5 000,00 zł;  
- w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale „Pozostała 
działalność” w ramach paragrafu „Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” (dotyczy 
zadania Przebudowa 6 stawów wiejskich służących małej retencji Gminy Skąpe) zwiększa 
się wydatki o 62 000,00 zł; 
- w dziale „Turystyka” w rozdziale „Zadania w zakresie upowszechniania turystyki” 
w ramach paragrafu „Zakup usług pozostałych” (dotyczy zadania Odbiór i zagosp. 
odpadów) zmniejsza się wydatki o 5 000,00 zł;  
- w dziale „Rolnictwo i łowiectwo” w rozdziale „Infrastruktura wodociągowa wsi” w ramach 
paragrafu „Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” (dotyczy zadania Opracowanie 
dok. rozbudowa sieci wodociągowej w m. Ołobok) zmniejsza się wydatki o 13 000,00 zł;  
- w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” w ramach paragrafu 
„Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” (dotyczy zadania Wyk.projektu -Budowa 
wraz z przebudową  ul. Słonecznej ,ul. Kwiatowej, ul. Spacerowej oraz ul. Tęczowej  w m. 
Niesulice ) zmniejsza się wydatki o 47 000,00 zł; 
- w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” w ramach paragrafu 
„Wydatki jednostek poniesione ze środków z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych” (dotyczy zadania 
Przebudowa infrastruktury drogowej na potrzeby mieszkańców byłych PGR-ów w m. 
Ołobok, Radoszyn i Zawisze zmniejsza się wydatki o 854 398,85 zł;  
- w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” w rozdziale „Ochrona zabytków 
i opieka nad zabytkami” w ramach paragrafu „Wydatki inwestycyjne dotyczące obiektów 
zabytkowych będących w użytkowaniu jednostek budżetowych” (dotyczy zadania Roboty 
budowlane przy dawnym kościele protestanckim w Radoszynie I etap) zmniejsza się 
wydatki o 200 000,00 zł. 
W wyniku proponowanych zmian niezbędna jest aktualizacja załączników. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

i) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2024-2029. 
Wprowadzone do budżetu zmiany w zakresie zadań wieloletnich powodują konieczność 
zmiany przedmiotowej uchwały.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

j) Sekretarz Gminy Alicja Hoppe-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie poparcia 
petycji Gminy Miasto Zakopane z dnia 26 września 2024 r. Wyjaśniła, że petycja dot. tzw. 
opłaty klimatycznej. Gmina Miasto Zakopane wnioskuje o zmianę obowiązujących w tym 
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zakresie przepisów poprzez wprowadzenie mechanizmu, zgodnie z którym będzie istniała 
możliwość weryfikacji jakości powietrza w takich miejscowościach, które sąsiadują ze 
sobą oraz położone są na obszarze tego samego województwa, o ile łączna liczba 
mieszkańców tych miejscowości jest większa niż 100 tysięcy lub 25 tysięcy, gdy 
miejscowości te położone są na terenie województwa, w których jednocześnie wskaźnik 
intensywności ruchu turystycznego jest wyższy niż średni dla terytorium Polski. Komisja 
skarg, wniosków i petycji na posiedzeniu w dniu 13.12.2024 r. jednogłośnie ustaliła, że 
argumenty przytoczone w uzasadnieniu do przesłanej petycji oraz propozycje zmian 
przepisów są zasadne i będą sprzyjały równemu traktowaniu samorządów w Polsce 
i rekomenduje radzie podjęcie takiego projektu uchwały.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

 
Ad. 4 Przyjęcie planu pracy Komisji na 2025 r. 
 Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz zapoznał radnych z przygotowanym planem 
pracy Komisji na 2025 r. Komisja przyjęła bez zmian zaproponowany plan (w załączeniu do 
niniejszego protokołu). 
 
Ad. 5 Przyjęcie protokołu. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z posiedzenia komisji w dniu 21 listopada 2024 r. W wyniku głosowania protokół został 

jednogłośnie przyjęty. 

 
Ad. 6 Zamknięcie obrad. 
 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz 
zamknął obrady Komisji Samorządu.   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

          
                Przewodniczący Komisji 
            
              Mariusz Kuźmicz 
 

Protokołowała: Ilona Zalisz 
 

 


